
Nieuwsbrief 2021 
terugblik op het tweede half jaar  

 

Wat gaat de tijd toch snel ! 

We zitten al weer in de laatste maanden van onze 4 jarige periode. 
Maar wat is een deel van deze periode anders verlopen door Corona. Al 2 jaar 
lang worden onze werkzaamheden beïnvloed. Geen fysieke bijeenkomsten en 
contacten. Alle vergaderingen van achter de computer. Allemaal verre van ideaal 
maar we hebben ons ermee gered en zijn er inmiddels wel bedreven in.  

Maar aan het eind van een periode starten ook de voorbereidingen voor de  
volgende 4 jaar. Er moest een nieuw verkiezingsprogramma geschreven worden.  
Samen met een aantal leden zijn wij hiermee aan de slag gegaan. En met de  
opgehaalde input van de leden is het verkiezingsprogramma tijdens de ledenver-
gadering van december vastgesteld.  
Nu ook de kandidatenlijst bekend is kan de campagne beginnen. 
 

We hopen op een goede uitslag in maart 2022! 

 

De fractie: Frits Klein Langenhorst, Henk Santes, Kiena ten Brink , 

 Patrick Petzinger en Bert Hadderingh 



Wet maatschappelijke ondersteuning en jeugdzorg 

Toezicht en handhaving. 

In de Verordening maatschappelijke ondersteuning en jeugdhulp zijn wijzigingen 
aangebracht om het toezicht te verbeteren en om fraude tegen te gaan. De wijzi-
ging heeft zowel betrekking op zorgontvangers (vooral PGB-houders) als zorgver-
leners. Wij hebben onze zorgen uitgesproken over het risico dat mensen zwaar 
aangepakt zouden kunnen worden op kleine foutjes en met terugvorderingen te 
maken zouden krijgen. Het college heeft aangegeven dat de wijzigingen vooral ge-
richt zijn op frauderende zorgaanbieders. 
Kleine vergissingen van zorgontvangers worden met gevoel voor menselijke maat 
behandeld. 

 

 

 

 

 

 

Inkoopsamenwerking NMD 

De bestaande inkoopsamenwerking Noord&Midden-Drenthe (NMD) wordt nader  
geformaliseerd. Dit is een inkoopsamenwerking op het gebied van WMO en  
Jeugzorg. De samenwerking wordt ondergebracht in de lichtste vorm die de Wet 
gemeenschappelijke regelingen kent.  
De verbeterde samenwerking is gericht op slagvaardigere inkoop om meer grip te 
krijgen op de stijgende kosten. Daarnaast een kwalitatief sterkere personeelsbe-
zetting en een betere juridische en fiscale positie. De wijziging gaat niet ten koste 
van de zeggenschap van het college en ook het personeel dat voor de NMD werkt 
blijft gewoon in dienst van de gemeente. Onze fractie heeft de aanpassing onder-
steund. 

Verandering organisatie Vluchtelingenwerk 

 

Met de inwerkingtreding van de Wet Inburgering op 1 januari 2022 gaan de  
betreffende taken van Vluchtelingenwerk over naar Impuls Welzijn. Althans dat  
besluit is - mede om financiële redenen - genomen door het college.  

Daarover is onrust ontstaan bij vrijwilligers. Wij bemerkten teleurstelling en  
boosheid over de wijze waarop zij daarbij zijn betrokken en verontrusting of er in 
de nieuwe situatie wel voldoende expertise aanwezig is. 

Dit moet wat ons betreft in alle opzichten goed geregeld zijn. Wij hebben daar 
schriftelijke vragen over gesteld.   
Er zijn inmiddels gesprekken gevoerd met de vrijwilligers.  
Het college heeft er vertrouwen in dat het allemaal goed uitpakt.  
Wij houden vinger aan de pols. 



Fietspad Kniphorstbosch 
 
In het Kniphorstbosch is begin 2021 een deel van het bestaande fietspad  
vervangen door een breed betonnen pad. Wij hebben daar meteen tegen  
geageerd. Er is iets voor te zeggen om fietspaden in beton uit te voeren  
( toegankelijkheid, onderhoud) , maar het is een kwetsbaar natuurgebied  
en bovendien archeologisch zeer waardevol. Wat ons betreft had uitvoering  
in ander materiaal beter onderzocht moeten worden. Het pad is zonder  
Rijksmonumenten vergunning door de gemeente aangelegd. Voor ons een  
belangrijk punt, omdat de overheid voorbeeld gedrag moet tonen.  
Eind september hebben wij hier wederom schriftelijke vragen over gesteld.  
Inmiddels is het betonnen fietspad met een ministeriële vergunning gelegaliseerd, 
maar wel onder voorwaarde dat de gemeente alsnog een archeologisch onderzoek 
moet uitvoeren. Dat is inmiddels gebeurd. Het onderzoek heeft uitgewezen dat er 
geen archeologische waarden zijn geschonden. 
Onze vraag wat het kostenplaatje van dit onderzoek betekent voor de  belastingbe-
taler in Aa en Hunze is nog niet beantwoord. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fietspad Spijkerboor-Eexterveen 

 

Ook hier het afgelopen half jaar een continuing story.  
De PvdA heeft al 5 jaar het voortouw in de discussie over aanleg van het fietspad 
van Spijkerboor naar Eexterveen: amendementen, moties, schriftelijke vragen etc. 
Sluiting van de school in in Annerveen/Spijkerboor was destijds aanleiding om 
daarvoor  een lans te breken.  
In oktober heeft het college hierover een oriënterende  bijeenkomst gehad met be-
langhebbende inwoners en eigenaren uit Annerveen en Spijkerboor.  
Bij de behandeling van de begroting 2022 hebben wij het belang van dit fietspad 
nog eens weer  nadrukkelijk naar voren gebracht en bepleit.  

Medio januari 2022 wordt er een informerende raadsbijeenkomst georganiseerd, 
waarbij de onderzoeksresultaten t.a.v. dit fietspad worden toegelicht.  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

Omgevingswet 

Per 1 juli 2022 zal naar verwachting de nieuwe omgevingswet van kracht worden. 
Die wet is belangrijk voor het regelen van het gebruik en de bescherming van de 
fysieke leefomgeving. 
Ook is de nieuwe wet belangrijk doordat regels overzichtelijker worden en de mo-
gelijkheid bieden voor lokaal maatwerk en vooral ook een betere en snellere be-
sluitvorming. Burgers weten daardoor sneller waar ze aan toe zijn. 
Belangrijke beslispunten in de afgelopen periode ten aanzien van de invoering van 
de omgevingswet waren het adviesrecht van de Raad, de commissie ruimtelijke 
kwaliteit en participatie. 
Er wordt een werkboek participatie samengesteld om vooral burgers te ondersteu-
nen bij het aanvragen van een omgevingsvergunning. 

 

Adviesrecht van de raad 

De Omgevingswet regelt dat het college  
bevoegd is om bij aanvragen door burgers  
af te wijken van het omgevingsplan.  
Daarbij moet het college toetsen aan de  
omgevingsvisie en eventueel ander  
geldend(e) beleid of regelgeving. Dit levert een 
versnelling van de procedure op.  
De Raad kan echter besluiten dat zij over  
bepaalde onderwerpen een adviesrecht heeft. Deze zijn opgenomen in een lijst. 
Daarbij kan het bijvoorbeeld gaan om grotere bouwprojecten, bouwactiviteiten in 
het buitengebied, uitbreiding van (agrarische bedrijven), realiseren van windmolens 
en dergelijk. Het vaststellen van de lijst heeft behoorlijk veel discussie opgeleverd. 
Omdat niet alles van tevoren is te bepalen heeft onze fractie gepleit om in de lijst 
een algemene bepaling op te nemen op basis waarvan zowel het college als de 
Raad kan bepalen dat de Raad over een specifiek onderwerp een bindend advies 
kan uitbrengen. Dat is het geval als er sprake is van een aanzienlijke maatschap-
pelijke impact. Het college en de rest van de Raad hebben daar mee ingestemd.  

 



 

Commissie Ruimtelijke kwaliteit. 

Er is een nieuwe commissie Ruimtelijke kwaliteit in-
gesteld. Daarmee is de Welstandscommissie  
vervallen. De functie van beide commissies is  
vergelijkbaar. 

 

 

Participatie 

De Raad heeft de Verordening Participatie en inspraak Gemeente Aa en Hunze 
vastgesteld. Deze verordening is belangrijk voor de Omgevingswet, maar heeft 
een ruimere werking. De verordening regelt wanneer participatie verplicht is en 
welke regels daarvoor gelden. Onze fractie heeft met een amendement bereikt dat 
van tevoren goed wordt nagegaan welke burgers en groeperingen in elk geval 
moeten kunnen participeren, zodat niemand wordt vergeten.  

Bollenteelt 

 

Bollenteelt/lelieteelt neemt hand over hand toe in Drenthe, ook in Aa en Hunze. 
Dat is bedreigend voor mens en milieu.  
De gemeente Aa en Hunze had een convenant bollenteelt. De geldingsduur van  
dit convenant is enkele jaren geleden verstreken zonder dat er vervolgacties zijn 
geweest. Wij hebben gevraagd om deze thematiek nieuw leven in te blazen.  
In de eerste beantwoording was het college ontwijkend. Eind september hebben 
wij antwoord gekregen op aanvullende schriftelijke vragen.  
Centrale vraag was daarbij: Is het college van B&W bereid mee te werken aan een 
evaluatie en aan een discussie bijeenkomst met de raad.  Het antwoord luidde dat 
het college die vraag in overweging wil nemen en daarbij ook haar eigen rol onder 
de loep zal nemen.  



Accommodatie Gieten 

Herhaalde vraagstelling van de PvdA heeft vorig jaar de discussie over nieuwe ac-
commodatie in Gieten, met name zaalruimte voor culturele verenigingen, openge-
broken.  

Wij zijn nog steeds heel blij dat wij de afgelopen onze tanden daar flink in hebben 
vastgebeten. 

Het is voor de PvdA immers buiten kijf dat Gieten veel betere verenigingsaccom-
modatie verdient. Inmiddels worden er "meters gemaakt".  In juni is het onder-
zoeksrapport gepresenteerd en in september kon de Kadernotitie Huisvesting 
(culturele) verenigingen worden vastgesteld door de raad. Het project zal de ko-
mende jaren nog vaak op de raadsagenda prijken.  

 

Ruige Veld Rolde  

Een dossier waar we inmiddels een boek over vol kunnen schrijven. 
De PvdA heeft in juni ingestemd met de planologische Visie Ruige Veld.  
Dat komt er in essentie op neer dat de zorgfunctie van Ruige Veld in de toekomst 
wordt beperkt tot dagopvang. Nu is er nog 24 uurs opvang, maar dat heeft de  
afgelopen jaren veel weerstand opgeroepen, zowel bestuurlijk (kwaliteit van zorg) 
als in de samenleving (omringende straten en woonwijken). 

Op 16 december is  de juridische uitwerking van dat besluit, in de vorm van een 
aangepast bestemmingsplan, opiniërende besproken in de raad. De PvdA heeft 
wederom aangegeven te opteren voor dagopvang. Daarbij is wel aangegeven dat 
we goed oog moeten houden voor de sociale/menselijke kant. Een goed uitgewerkt 
overgangsrecht kan daarbij helpen en tevens voldoende ondersteuning door de 
gemeente in de zoektocht naar alternatieve huisvesting. De bewoners mogen niet 
aan hun lot worden overgelaten. 

Begroting 2022 

Wij hebben ingestemd met de begroting 2022. Maar we hebben ons wel kritisch 
uitgelaten over het financiële beleid en met name de forse onttrekkingen uit de al-
gemene reserve. Onze zorg is of we in de toekomst nog wel genoeg buffer hebben 
voor toekomstige tegenvallers of investeringen. Gelukkig werd dit beeld op het 
laatste moment nog bijgesteld aangezien er toch meer geld vanuit den Haag rich-
ting onze gemeente komt.  
In de voorstellen voor nieuw beleid zat ook een forse investering voor personeel. 
Nodig om uitvoering te geven aan alle (nieuwe) taken die op het bordje van de  
gemeente liggen en om de dienstverlening te verbeteren. We zijn hiermee akkoord 
gegaan maar zullen het proces kritisch blijven volgen of deze investering ook tot 
verbeteringen leidt.  
Verder hebben wij 2 moties ingediend. Een motie over respijtzorg. Deze is una-
niem aangenomen. En één over verduurzaming eigen woning. Deze is door het 
college overgenomen.   



 



 

Dienstverlening gemeente 

 

In december is er een kritisch rapport uitgebracht door de Rekenkamercommissie 
over de dienstverlening van de gemeente. Uit dit rapport kwam naar voren dat de 
gemeente op een heel aantal punten een onvoldoende scoort. Met name in de be-
antwoording van telefoon, mail en nakomen van afspraken valt veel te verbeteren.  
Deze uitkomst was voor ons niet heel verrassend en komt wel overeen met de sig-
nalen die wij ook van inwoners ontvangen.  
Het college komt met een plan van aanpak ter verbetering en over in ieder geval 2 
jaar zal er een nieuw onderzoek gehouden worden om te kijken of de dienstverle-
ning verbeterd is.    



De verkiezingen 
 
Tijdens de afdelingsvergadering heeft u de kieslijst vastgesteld. Stap één naar de 
verkiezingen. Wij gaan de verkiezingen in met als doel op zijn minst de huidige drie 
zetels vasthouden en proberen de vierde zetel weer terug te halen. Maar dat kun-
nen wij uiteraard niet alleen, daar zullen wij moeten hulp voor moeten hebben.  
 
De verkiezingen, 16 maart 2022 is het zover. Het lijkt nog ver, maar de voorberei-
dingen zijn reeds in volle gang. Wij hebben de verkiezingsprogramma klaar, de 
groslijst is goedgekeurd, we zijn bezig met een verkort programma. Binnen de ge-
meenteraad spreken we als werkgroep al enkele maanden over hoe de verkiezin-
gen moeten gaan lopen. Over de inrichting van de verkiezingen en de campagne 
wordt binnenkort meer duidelijk. Wat er ook beslist wordt, het staat uiteraard los 
van de campagne die wij als partij gaan voeren.  
En campagne voeren vraagt inzet van mensen. We hebben dus mensen nodig! 
Mensen om onze standpunten uit te dragen. Heeft u daar interesse in, geef u dan 
op via de secretaris of via prajpetzinger@home.nl.  
 
Wat we precies gaan doen en hoe de campagne vormt gaat krijgen gaan we intern 
nog verder over nadenken, uiteraard staat en valt heel veel met de op dat moment 
geldende Corona regels. De regels zullen zo als het zich nu laat aanzien een grote 
stempel drukken op de vorm van onze campagne. Maar veel zal digitaal gaan 
plaatsvinden. Daaromheen zullen wij dus onze plannen moeten gaan maken.  
Heeft u ideeën laat dat vooral aan ons weten via prajpetzinger@home.nl.  

Sociaal, duurzaam en betrouwbaar  

Aan de slag! 

 

 

 

Wij wensen u een  

gelukkig en gezond 2022 



      

Sociaal, duurzaam en betrouwbaar 

Aan de slag! 

 

Verkiezingsprogramma 2022-2026 PvdA Aa en Hunze 

Gemeenteraadsverkiezingen 2022 

Kandidatenlijst 

 

 

 





Orange the World 

Met de campagne Orange the World 

wordt wereldwijd aandacht gevraagd voor 

geweld tegen vrouwen en meisjes. In de 

periode van 25 november t/m10 decem-

ber wordt op allerlei manieren aandacht 

aan het onderwerp besteed.  

Marie-Claire Neesen, Bas Luinge en  

Kiena ten Brink hebben samen het startsein gegeven voor deze campagne.  

Voedselbank 

Elk jaar helpen wij als fractie bij de  

flyeractie van de voedselbank die in 

de decembermaand georganiseerd 

wordt. Maar helaas kon deze actie 

voor het tweede jaar niet doorgaan. 

Heel jammer maar dat is voor ons 

niet een reden om niets te doen.  

Frits Klein Langenhorst en Kiena ten 

Brink hebben namens de fractie ook 

dit jaar weer een cheque aan de 

voedselbank Aa en Hunze (Gieten 

en Gasselternijveen) overhandigd.  

Daarnaast ook wat lekkers voor de vrijwilligers als dank voor al hun werk.   


